
     

Zápis z porady starosty se zastupiteli městyse Choltice 

Porada 6/2014  Datum: 8. 12. 2014 
 
Přítomní:  P-přítomni, N-nepřítomni, O-omluveni 

Starosta : Bolek Tomáš Mgr. (Bol) P   
Místostarosta : Pavlík Jan Mgr.     (Pav) P   

Augustinová Jana (Aug)  P Fižová Vendula (FižV) P Horák Mir. Ing. (Hor) P/O 
Čermák Jan (Čer) P Havlík Rud. Ing. (Hav) P Málek Jan Ing. (Mál) P 
Fižová Marie Ing. (FižM) P Heřmanová Olga (Heř) P Minařík David (Min) P 

Osadní Výbor LEDEC :  
HOSTÉ : Martin Čermák 

 
 
Program jednání: 
1. Plán porad a zasedání 
2. Přístavba k objektu kabin ve sportovním areálu 
3. Připomínky zastupitelů 
4. Rozpočet městyse Choltice na rok 2015 
5. Prodej pozemků 657/5-9 – louka pod Třešňovkou 
6. Smlouva s Pardubickým krajem o poskytnutí účelové dotace pro jednotku SDH 
7.  Choltická kronika 
8. Úprava hranice Evropsky významné lokality Choltická obora 
9. Kaplička sv. Antonína – převzetí do péče 
10. Škodní událost v čp. 260 
11. Zhodnocení kulturních akcí 
 
Průběh jednání a závěry: 

add 1. Plán porad a zasedání 

 

15. 12. 2014 od 18:00 porada na úřadě 
22. 12. 2014 od 18:00 veřejné zasedání 
Program 3. zasedání 

1. Zahájení 
2. Smlouva s Pardubickým krajem o poskytnutí účelové dotace pro jednotku SDH 
3. Rozpočet městyse Choltice na rok 2015 
4. Prodej pozemků p. č. 657/5; 657/6; 657/7; 657/8, 657/9 v k. ú. Choltice – louka 

pod Třešňovkou 
5. Zápis do kroniky za rok 2010 
6. Zpráva o činnosti MŠ a ZŠ Choltice za rok 2014 
7. Informace starosty o aktivitách městyse od posledního jednání zastupitelstva 
8. Různé 
 



add 2. Přístavba k objektu kabin ve sportovním areálu 

 

Stavební podnikatel Martin Čermák představil zastupitelům projektový záměr přístavby 
k objektu sportovních kabin. V rámci přístavby by mělo dojít k rozšíření sportovního 
zázemí o dvě kabiny pro sportovce, kabinu a sprchu pro rozhodčí, sklad pro sportovní 
potřeby a WC pro sportovce a diváky. Dále by měla být vybudována kuželna, kuchyň, 
sklad pro kuchyň a WC pro hosty hospody a personál. Ve 2. NP by měly být pokoje 
s kapacitou 48 míst. Zároveň by došlo k rozdělení objektu na samostatné jednotky dle 
druhu využití. Klíčovými problémy diskutovanými zastupiteli byly právní vztahy (názory 
právníků se shodují, že musí být jasně definovány nebytové jednotky a jejich vlastníci 
a musí být řádná smlouva o výstavbě), způsob financování a budoucí komerční využití 
ubytovacích prostor (strach z využití k sociálnímu bydlení). TJ Slavoj požádala městys o 
odkoupení potřebných pozemků, záměr přístavby podporuje. 
 
Objekt sportovních kabin potřebuje rozsáhlejší rekonstrukci – např. opravit střechu či 
vyměnit okna. Zároveň je potřeba zrekonstruovat a rozšířit toalety a sprchy, vyřešit 
sklad materiálu.  
 
TJ Slavoj má čtyři žákovské týmy a dva týmy mužů.  
 
V případě odprodeje pozemku mezi sportovními kabinami a budovou ZŠ Choltice se 
bude hledat investor, který by záměr přístavby zrealizoval. Předpokládaná cena je             
15 mil. Kč. 
 
Ing. Jan Málek vznesl dotaz, co se vlastně v tuto chvíli od městyse požaduje. Starosta 
odpověděl, že je potřeba prodat Slavoji pozemek mezi sportovními kabinami a budovou 
ZŠ Choltice o rozloze 303 m2. Geometrický plán je zpracován. 
 
Jana Augustinová vznesla námitku, že se jí nelíbí zábor parkovacích míst a zábor 
směrem k volejbalovému hřišti, kde vznikne přístavbou úzký prostor o šířce 190 cm. 
Nešlo by stavbu posunout směrem k dráze? Martin Čermák odpověděl, že nešlo, neboť 
mezi dráhou a tribunou je třeba mít volný prostor, např. kvůli bezpečnosti při 
hasičských závodech. Jana Augustinová zároveň podotkla, že i po rekonstrukci nedojde 
podle ploch jednotlivých prostor k rozšíření toalet, podle Martina Čermáka tomu tak 
není. 
 
Vendula Fižová se zeptala, proč místo výstavby nové ubytovny nebude pouze 
zrekonstruována stávající ubytovna na koupališti. Martin Čermák odpověděl, že on jako 
investor nemá o prostory na koupališti zájem, je to daleko od sportoviště a chybí tam 
další zázemí (např. restaurace, parkoviště). 
 
Ing. Jan Málek se zeptal na harmonogram stavby. Podle Martina Čermáka by 
rekonstrukce trvala zhruba tři roky. 
 
Vendula Fižová se zeptala na rekonstrukci sportovních kabin bez přístavby ubytovny, je 
to reálné? Martin Čermák odpověděl, že rekonstrukce by vyšla na zhruba 6 mil. Kč. 
Sportovní areál je sám o sobě nevýdělečný, je dotován provozem hospody, bez přístavby 
ubytovny by se neřešil tento problém. 
 
Olga Heřmanová se zeptala, zda se na parkoviště vejdou po rekonstrukci autobusy. 
Martin Čermák odpověděl, že ano, měly by se tam vejít tři za sebou.  
 
Jana Augustinová vznesla obavu ohledně využití ubytovny k sociálnímu bydlení. Investor 
zároveň může svou horní část ubytovny prodat, je nutné ošetřit předkupní právo pro 
obec. Její obavy sdílí téměř všichni zastupitelé.  



Městys Choltice se tak pokusí získat právní stanovisko, jak ošetřit, jaká je možnost TJ 
Slavoj ovlivnit ubytovací prodej.  
Městys Choltice zařadí následně prodej pozemků na březnové zasedání zastupitelstva. 
Cena pozemků bude ještě diskutována.  
 

add 3. Připomínky zastupitelů 

 

David Minařík – bylo by možné již konečně něco udělat s ořezanými větvemi z lip, které 
jsou na hromadách u silnic a zasahují do vozovky? Starosta odpověděl, že firma 
Ekopaliva Venro, která zdarma větve odváží, již zahájila svoz. 
 
Vendula Fižová vznesla připomínku Andreje Oriniče ohledně nedostatku informací 
k rekonstrukci kanalizace a povrchu silnice U Školy. Občané podle něj neví, jak budou 
řešeny přípojky od jejich domovů do kanalizace. Starosta odpověděl, že s majiteli domů 
bylo již vše projednáváno. Na příští poradu zastupitelů dne 15. 12. 2014 se dostaví v           
18 hodin projektant Ing. Herman, v případě zájmu mohou dorazit i občané. 
 
Vendula Fižová dále vznesla dotaz Heleny Beranové, jak postupovat v případě 
nedohody se sousedem ohledně rekonstrukce plotu. Starosta odpověděl, že toto si musí 
občané vyřešit mezi sebou, městys nemá jak zasahovat do mezisousedských vztahů. 
David Minařík, kterého se situace týkala, přislíbil opravu plotu. 
 
Ostatní zastupitelé bez připomínek. 
 

add 4. Rozpočet městyse Choltice na rok 2015 

 

Ing. Jan Málek se pozastavil nad tím, že si městys Choltice nedělá žádnou finanční 
rezervu kvůli případné vratce dotace na rekonstrukci renesančního zámku čp. 5. 
Starosta informoval, že v tuto chvíli se bude doplňovat odvolání k Ministerstvu financí 
ČR a že celý proces potrvá minimálně rok. Za sebe říká, že další variantou je soudní 
spor. Na dotaz Ing. Jana Málka, zda by v případě nutnosti vrátit část finančních 
prostředků z dotace nedošlo k rozprodávání obecních nemovitostí, starosta odpověděl, 
že v žádném případě není ve hře prodej zámku ani jiného majetku. Ing. Málka podpořila 
i Ing. Fižová, která podotkla, že Ministerstvo financí ČR posuzuje nyní celou dotaci, 
nikoliv pouze neodpuštěnou část. Starosta jí oponoval, že MF bude posuzovat pouze tu 
částku, které nebyla regionální radou prominuta, tj. 2,9 mil Kč. 
 
Starostu podpořila předsedkyně finančního výboru Olga Heřmanová, která podotkla, že 
k případné vratce se budeme vracet až v momentě, kdy bude situace jasná a odvolání 
vyřízené. Do té doby nevidí důvod, proč mít rezervu v rozpočtu, vnímá to spíše jako 
signál, který by poukazoval na nejistotu městyse.  
 
Ing. Málek požádal starostu o zaslání rozhodnutí Výboru regionální rady Severovýchod 
o odpuštění 75 % odvodu dotace. Starosta přislíbil zaslat. 
 

add 5. Prodej pozemků 657/5-9 – louka pod Třešňovkou 

 

Od roku 2011 se projednává prodej parcel na louce pod Třešňovkou s majiteli pozemků 
v Nádražní ulici, na které louka pod Třešňovkou navazuje. Jedná se o nezastavěné 
území, přístupnou veřejnou zeleň, kde se v současné době nesmí podle územního plánu 
stavět ploty ani žádné stavby. Majitelé pozemků mají o prodej parcel zájem. Ve smlouvě 
již bude zaznamenáno věcné břemeno na kanalizaci. Geometrický plán je již hotov, 
kolem potoka zůstane volný prostor pro případnou údržbu koryta.  
 
Jde celkem o pět pozemků 657/5, 657/6, 657/7, 657/8 a 657/9, o které mají zájem 
vlastníci pozemků, jež sousedí s těmito pozemky na louce. Náklady na geometrický plán, 



které činí 22 215 Kč, jsou adekvátně podle metrů čtverečných rozpočítány zájemcům 
k úhradě. Režijní nálady na vypracování smlouvy budou činit 1 500 Kč (vzhledem ke 
zvýšenému počtu smluv obdobného znění, standardní cena je 2 500 Kč). Daň z nabytí 
nemovitosti ve výši 4 % bude platit kupující. S prodejem pozemku p. č. 657/4                     
Ing. Miroslavu Horákovi se zatím posečká, z důvodu možné výstavby chodníku do 
Nádražní ulice. Prodeje pozemků se budou projednávat na zasedání zastupitelstva dne 
22. 12. 2014. Záměr o prodeji byl vyvěšen v souladu se zákonem o obcích 15 dní před 
projednáním v zastupitelstvu. 
 
Městys za pozemky získá celkem 105 780 Kč. 
 

add 6. Smlouva s Pardubickým krajem o poskytnutí účelové dotace pro jednotku SDH 

 
Pardubický kraj rozpouští jako každý rok v závěru roku rezervy, městys tak má možnost 
získat účelovou dotaci pro jednotku SDH ve výši 43 940 Kč. Smlouva s Pardubickým 
krajem bude schvalována na zasedání zastupitelstva dne 22. 12. 2014. 

 
add 7. Choltická kronika 

Bod přesunut na příští pracovní poradu zastupitelů. Kronikářka městyse Ing. Marie 
Fižová přislíbila přinést kroniku i podklady k ní. 
 

add 8. Úprava hranice Evropsky významné lokality Choltická obora 
Agentura ochrany přírody a krajiny požádala městys Choltice a veřejnost o 
připomínkování úpravy hranice Evropsky významné lokality Choltická obora. AOPK 
navrhuje změnu hranice z důvodu zarovnání hranic EVL na stávající hranici přírodní 
rezervace. Písemné připomínky mohou občané podávat nejpozději do 19. 12. 2014 na 
podatelně Úřadu městyse Choltice. 
 

add 9.     Kaplička sv. Antonína – převzetí do péče 
Vendula Fižová podotkla, že v souvislosti se změnou péče o kapličku sv. Antonína by bylo 
vhodné poděkovat p. Pechmanovi z Jedousova za jeho dlouholetou práci a údržbu 
kapličky. P. Pechman požádal městys, že se již o památník nemůže ze zdravotních důvodů 
starat, pod správu si jej bere kastelán Lukáš Rychtecký. Starosta s poděkováním 
souhlasil, předsedkyně sociální komise p. Pechmanovi předá symbolický dárek. 
 

add 10.    Škodní událost v čp. 260 
Starosta seznámil zastupitele s uzavřením škodní události v kadeřnictví J. Slezákové 
v domě pro seniory č. p. 260. Městys po vytopení kadeřnictví kvůli prasklé hadičce v bytě 
paní Říčařové uhradil J. Slezákové vymalování prostor a vysoušeč, rodina paní Říčařové 
doplatila zbylé náklady. 
 

add 10.    Zhodnocení kulturních akcí 
Starosta zhodnotil akci Advent na zámku, která se uskutečnila 6. 12. 2014, jako zdařilou.  
 
Jana Augustinová zhodnotila akci v Horním Jelení, kde adventní koncert odzpívalo 
Choltické mládí. Hodinový koncert nabídl 16 písní. 23. 12. jede Choltické mládí zpívat do 
Domova důchodců do Přelouče. 
 
Starosta pověřil předsedkyni kulturní komise Janu Augustinovou, aby kulturní komise 
projednala a navrhla pravidla odměňování dobrovolníků při kulturních akcích v městysi. 
K zamyšlení je rovněž otázka podpory choltického školního sboru Choltíček a Veverky a 
Choltického mládí, např. na dopravu. 

 
Zapsala: Vendula Fižová 


